
Innst. 128 S
(2014–2015) 

Innstilling til Stortinget 
fra kontroll- og konstitusjonskomiteen

Meld. St. 4 (2014–2015) 

Innstilling fra kontroll- og konstitusjonskomiteen
om anmodnings- og utredningsvedtak i stortings-
sesjonen 2013–2014

Til Stortinget 

1. Innledning
1.1 Sammendrag

Stortingets forretningsorden § 14 nr. 9 bokstav b
forutsetter at regjeringen legger fram en årlig mel-
ding om oppfølging av stortingsvedtak som innehol-
der en anmodning til regjeringen (anmodningsved-
tak), og om behandlingen av representantforslag som
er vedtatt oversendt regjeringen til utredning og utta-
lelse (utredningsvedtak). Ordningen ble innført for at
Stortinget skal kunne føre en bedre kontroll med
regjeringens oppfølging av slike vedtak, jf. Innst. S.
nr. 168 (1998–1999). 

Tabell 1.1 Antall anmodningsvedtak de siste 10 
stortingssesjonene

Statsministerens kontor har innhentet uttalelser
fra de respektive departementer om oppfølging og
behandling av vedtakene fra stortingssesjonen 2013–
2014. Svarene er inntatt i kapittel 2 i meldingen.

I Innst. S. nr. 156 (2000–2001) ga kontroll- og
konstitusjonskomiteen uttrykk for at dersom det i den
første meldingen som fremmes etter at vedtak er
gjort, opplyses at regjeringen senere vil følge opp
vedtaket, må det i den neste meldingen gis nærmere
opplysninger om dette. Slike opplysninger er inntatt
i kapittel 3.

Regjeringen legger vekt på at Stortinget skal få
en tydelig tilbakemelding om regjeringens oppføl-
ging av de enkelte anmodningsvedtak. Tilbakemel-
dingen gis i proposisjoner eller meldinger.

Mange av anmodningsvedtakene vil det bli gitt
tilbakemelding på i de årlige budsjettproposisjonene.
Ofte forutsetter anmodningsvedtakene økte bevilg-
ninger for å kunne gjennomføres. I så fall er det
naturlig å vurdere gjennomføringen av vedtakene i
budsjettet. For å bedre oversikten, er det i fagpropo-
sisjonene laget en samlet framstilling av anmod-
ningsvedtak som departementet gir tilbakemelding
på i budsjettproposisjonen. Når det er tatt inn en slik
redegjørelse om gjennomføringen av vedtakene i en
budsjettproposisjon, vil det i denne meldingen bare
bli tatt inn en henvisning til den mer utførlige tilba-
kemeldingen i budsjettproposisjonen.

Det er ikke fattet noen utredningsvedtak i stor-
tingssesjonen 2013–2014. 

1.2 Komiteens generelle merknader
K o m i t e e n ,  m e d l e m m e n e  f r a  A r b e i -

d e r p a r t i e t ,  J e t t e  F .  C h r i s t e n s e n ,  G u n v o r
E l d e g a r d  o g  l e d e r e n  M a r t i n  K o l b e r g ,
f r a  H ø y r e ,  E r i k  S k u t l e  o g  M i c h a e l  T e t z -
s c h n e r ,  f r a  F r e m s k r i t t s p a r t i e t ,  K e n n e t h
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S v e n d s e n  o g  H e l g e  T h o r h e i m ,  f r a  K r i s -
t e l i g  F o l k e p a r t i ,  H a n s  F r e d r i k  G r ø v a n ,
f r a  S e n t e r p a r t i e t ,  P e r  O l a f  L u n d t e i g e n ,
f r a  V e n s t r e ,  A b i d  Q .  R a j a ,  f r a  S o s i a l i s -
t i s k  V e n s t r e p a r t i ,  B å r d  V e g a r  S o l h j e l l ,
o g  f r a  M i l j ø p a r t i e t  D e  G r ø n n e ,  R a s m u s
H a n s s o n , viser til at antallet anmodningsvedtak
har økt de siste årene, og at årets melding redegjør for
oppfølgingen av 82 vedtak fattet i sesjonen 2013–
2014 og 13 vedtak fra sesjonen 2012–2013.

K o m i t e e n  har som ledd i sin behandling sendt
brev til de stortingskomiteene som er berørt av
anmodningsvedtakene. I stor grad er det disse komi-
teene som har fremmet forslag til anmodningsvedtak
i sine komitéinnstillinger, og det er derfor naturlig at
de også vurderer regjeringens oppfølging. Det er vist
til uttalelse og merknader fra komiteene under de
enkelte vedtak der dette er relevant. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  H ø y r e  o g
F r e m s k r i t t s p a r t i e t  vil understreke at vurderin-
gene av om et vedtak er fulgt opp, vil kunne variere
fra konkrete faktakonstateringer til mer skjønnsmes-
sige vurderinger. De skjønnsmessige vurderingene
vil svært ofte være mer preget av et politisk skjønn,
som det er mer naturlig utøves i den enkelte fagkomi-
té og ikke i kontroll- og konstitusjonskomiteen, som
ellers ville kunne utvikle seg til å bli en «overkomité»
i komitéstrukturen.

D i s s e  m e d l e m m e r  vil understreke at kon-
troll- og konstitusjonskomiteens oppgave er å påse at
de saker og prosessforløp som Stortinget har ønsket
gjennom sine anmodningsvedtak, følges opp.

D i s s e  m e d l e m m e r  vil også vise til at det
enkelte anmodningsvedtak ikke er Stortingets mate-
rielle vedtak. Det typiske anmodningsvedtak er en
oppfordring om at Stortinget får seg forelagt forslag
eller sak fra regjeringen av et bestemt innhold, enten
som enkeltsak eller i en mer generell sammenheng.
Bakgrunnen for denne arbeidsordningen er at regje-
ringen er bundet av utredningsinstruksen, prinsip-
pene om sluttført saksbehandling og allmennhetens
og interessenters mulighet til å kunne ytre seg i
høringsprosesser, før beslutninger av større økono-
misk og juridisk betydning for dem det angår, blir fat-
tet.

D i s s e  m e d l e m m e r  vil i denne sak mer spesi-
fikt henlede oppmerksomheten til merknadene fra
Arbeiderpartiets medlemmer i komiteen, hvor man
ikke er villig til å utkvittere anmodningsvedtak før de
oppfyller Arbeiderpartiets budsjettprioriteringer.
Slike overveielser hører til Stortingets ordinære bud-
sjettbehandling og vil derfor ikke være et område for
konstitusjonell kontroll. 

K o m i t e e n  har valgt å kommentere vedtak der
den mener oppfølgingen ikke er sluttført eller til-
fredsstillende. Vedtak som etter k o m i t e e n s  opp-
fatning er tilfredsstillende fulgt opp, tas til etterret-
ning og omtales ikke i denne innstillingen.
K o m i t e e n  viser til at innstillingen omtaler 34 ved-
tak fra sesjonen 2013–2014, og ni vedtak fra sesjonen
2012–2013.

K o m i t e e n  vil be om at regjeringen endrer tids-
punktet for fremleggelsen av stortingsmeldingen om
oppfølging av anmodnings- og utredningsvedtak.
Etter dagens praksis oversendes meldingen i oktober,
dvs. relativt kort tid etter at sesjonen det rapporteres
på, er ferdig. K o m i t e e n  mener det vil være mer
hensiktsmessig om meldingen legges frem tre måne-
der senere – i januar det påfølgende året. Dermed vil
det ha gått noe lengre tid etter vedtakene ble fattet, og
på det tidspunktet vil formodentlig flere vedtak være
fulgt opp. Dersom et anmodningsvedtak er fulgt opp
gjennom omtale og/eller bevilgningsforslag i depar-
tementets budsjettproposisjon, kan dette omtales og
gjengis i Meld. St. 4. Etter k o m i t e e n s  oppfatning
vil dette bidra til en mer helhetlig rapportering om
oppfølging av Stortingets anmodnings- og utred-
ningsvedtak.

K o m i t e e n  ber om at dette gjøres gjeldende slik
at neste melding legges frem i januar 2016, og at den
omhandler oppfølging av vedtak fattet i 2014–2015. 

2. Anmodningsvedtak i stortings-
sesjonen 2013–2014

2.1 Barne-, likestillings- og inkluderings-
departementet

2.1.1 Vedtak nr. 357, 25. februar 2014 
«Stortinget ber regjeringen nedsette et bredt sam-

mensatt utvalg som skal foreslå egnede og konkrete
tiltak som styrker grunnleggende rettigheter til perso-
ner med utviklingshemning sin autonomi, privatliv,
familieliv og samfunnsdeltakelse. Mandatet til utval-
get må inkludere mål, tiltak, kompetanse, rettssikker-
het, økonomi og styringssystem som sikrer at nasjo-
nale politiske mål innfris.» 

Barne-, likestillings- og inkluderingsdeparte-
mentet uttaler i brev 17. september 2014: 

«Regjeringen tar sikte på å nedsette et utvalg i
tråd med Stortingets vedtak i inneværende år.» 

2.1.1.1 KOMITEENS MERKNADER

K o m i t e e n  merker seg at det vil bli nedsatt et
utvalg inneværende år, og avventer tilbakemelding
om dette før anmodningsvedtaket kan utkvitteres. 
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2.1.2 Vedtak nr. 440, 5. juni 2014
«Stortinget ber regjeringen legge frem en egen

melding til Stortinget om fosterhjemsomsorgen
innen utgangen av 2015.» 

Barne-, likestillings- og inkluderingsdeparte-
mentet uttaler i brev 17. september 2014: 

«Regjeringen tar sikte på at en melding til Stor-
tinget om fosterhjemsomsorgen legges frem innen
utgangen av 2015.» 

2.1.2.1 KOMITEENS MERKNADER

K o m i t e e n  merker seg at det vil bli fremmet en
melding innen utgangen av 2015, og avventer dette
før anmodningsvedtaket kan utkvitteres. 

2.1.3 Vedtak nr. 590, 20. juni 2014
«Stortinget ber regjeringen vurdere incentiver for

raskere bosetting av enslige mindreårige asylsøkere i
kommunene.» 

Barne-, likestillings- og inkluderingsdeparte-
mentet uttaler i brev 17. september 2014: 

«Stortinget vil bli orientert om oppfølgingen av
vedtaket i Prop. 1 S (2014–2015).» 

I Prop. 1 S (2014–2015) skriver Barne-, likestil-
lings- og inkluderingsdepartementet følgende om
oppfølgingen: 

«Kommunane har dei seinare åra oppfylt behovet
for busetjing av einslege mindreårige flyktningar.
Resultata knytte til tidsmåla har òg blitt vesentleg
betre dei seinare åra. I 2011 var 27 prosent av dei 618
busette einslege mindreårige flyktningane busette
innan tre månader etter at dei hadde fått innvilga opp-
haldsløyve. I 2013 var 72 prosent av dei 421 busette
einslege mindreårige flyktningane busette innan tre
månader. I første halvår 2014 var 70 prosent av dei
216 busette einslege mindreårige flyktningane busett
innan tre månader. Det er per i dag usikkert om det vil
bli nok plassar til busetjing av enslege mindreårige i
2015.

Regjeringa vil styrkje dei økonomiske verkemid-
la som skal bidra til raskare busetjing av alle flyktnin-
gar. Regjeringa føreslår å auke integreringstilskotet
og tilskotet til utleigebustadar. Regjeringa føreslår
også å auke tilskot 2 i ordninga Tilskot ved busetjing
av personar med alvorlege, kjende funksjonshem-
mingar og/eller åtferdsvanskar. Desse tiltaka skal òg
bidra til raskare busetjing av einslege mindreårige
flyktningar, sjølv om dette ikkje er særskilde tiltak
for einslege mindreårige. Regjeringa vil følgje situa-
sjonen nøye.

Regjeringa føreslår å oppretthalde refusjonsord-
ninga for kommunale utgifter til barnevernstiltak
knytt til einslege mindreårige asylsøkjarar og flykt-
ningar.» 

2.1.3.1 KOMITEENS MERKNADER

K o m i t e e n s  f l e r t a l l ,  m e d l e m m e n e  f r a
A r b e i d e r p a r t i e t ,  S e n t e r p a r t i e t ,  S o s i a -
l i s t i s k  V e n s t r e p a r t i  o g  M i l j ø p a r t i e t  D e
G r ø n n e  viser til at det ikke er foretatt egne vurde-
ringer av selve spørsmålet om bosetting av enslige
mindreårige asylsøkere, men gjort en generell vurde-
ring om styrking av ulike økonomiske insentiver.
F l e r t a l l e t  er derfor i tvil om vedtaket kan anses
som fulgt opp. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  H ø y r e  o g
F r e m s k r i t t s p a r t i e t  viser til at enslige mindre-
årige flyktninger blir raskt bosatt ute i kommunene
etter å ha fått innvilget opphold i Norge. En ytterli-
gere styrking av de økonomiske virkemidlene vil
bidra til en enda raskere bosetting av alle flyktninger,
også de enslige mindreårige. 

2.2 Finansdepartementet
2.2.1 Vedtak nr. 589, 20. juni 2014

«Stortinget ber regjeringen i forbindelse med den
varslede gjennomgangen av bilavgifter vurdere end-
ring av veibruksavgiften, slik at unntak for denne kun
gis for drivstoff og drivstoffblandinger som oppfyller
bærekraftkriteriene i EUs fornybardirektiv.» 

Finansdepartementet uttaler i brev 15. september
2014: 

«Finansdepartementet vil omtale arbeidet med
den helhetlige gjennomgangen av kjøretøy- og driv-
stoffavgiftene og anmodningsvedtaket i Prop. 1 LS
(2014–2015) Skatter, avgifter og toll 2015.» 

I Prop. 1 LS (2014–2015) Skatter, avgifter og toll
2015, skriver Finansdepartementet følgende om
anmodningsvedtaket: 

«I Sundvolden-erklæringen er det varslet at re-
gjeringen vil foreta en helhetlig gjennomgang av kjø-
retøy- og drivstoffavgiftene med sikte på endringer
for å stimulere til bruk av ny teknologi, en sikrere bil-
park og mer miljøvennlige valg. Det arbeides med en
slik gjennomgang. Departementet har blant annet
mottatt innspill fra en rekke organisasjoner med in-
teresse for bilavgiftene. Innspillene vil bli vurdert.
Det tas sikte på å kunne presentere gjennomgangen
for Stortinget i forbindelse med Revidert nasjonal-
budsjett 2015.

Stortinget vedtok 20. juni 2014 følgende anmod-
ning til regjeringen (vedtak nr. 589 (2013–2014):

‘Stortinget ber regjeringen i forbindelse med
den varslede gjennomgangen av bilavgifter vur-
dere endring av veibruksavgiften, slik at unntak
for denne kun gis for drivstoff og drivstoffblan-
dinger som oppfyller bærekraftskriteriene i EUs
fornybardirektiv.’
Anmodningen vil bli fulgt opp i arbeidet med den

helhetlige gjennomgangen av kjøretøy- og drivstoff-
avgiftene.» 
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2.2.1.1 KOMITEENS MERKNADER

K o m i t e e n  merker seg at anmodningsvedtaket
vil bli fulgt opp som ledd i departementets arbeid
med den helhetlige gjennomgangen av kjøretøy- og
drivstoffavgiftene, og at gjennomgangen vil bli pre-
sentert for Stortinget i forbindelse med revidert
nasjonalbudsjett 2015. K o m i t e e n  avventer dermed
utkvittering av vedtaket. 

2.2.2 Vedtak nr. 601, 20. juni 2014
«Stortinget ber regjeringen komme tilbake senest

i revidert nasjonalbudsjett 2015 med en vurdering av
effektene av de kompenserende tiltakene som er fore-
slått i Prop. 118 S (2013–2014) og eventuelt foreslå
endringer.» 

Finansdepartementet uttaler i brev 22. august
2014: 

«Finansdepartementet vil sammen med Samferd-
selsdepartementet og Kommunal- og modernise-
ringsdepartementet vurdere effektene av de kompen-
serende tiltakene som er foreslått i Prop. 118 S
(2013–2014) og omtale dette i revidert nasjonalbud-
sjett 2015. Dersom det er grunnlag for det, vil regje-
ringen også foreslå endringer i tiltakene.» 

2.2.2.1 KOMITEENS MERKNADER

K o m i t e e n  merker seg at oppfølgingen vil bli
omtalt i revidert nasjonalbudsjett 2015, og avventer
dette før anmodningsvedtaket kan utkvitteres. 

2.2.3 Vedtak nr. 604, 20. juni 2014
«Stortinget ber regjeringen vurdere om ekstraor-

dinære tiltak for å styrke forsyningssikkerheten av
kraft kan være et godt kompenserende tiltak for
næringer som er berørt av endringene i DA-ordnin-
gen. Videre ber Stortinget regjeringen vurdere om
kompetansehevende tiltak også kan være et formåls-
tjenlig kompenserende tiltak som da må gjelde alle
sektorer som blir unntatt fra ordningen med redusert
arbeidsgiveravgift.» 

Finansdepartementet uttaler i brev 19. september
2014: 

«Finansdepartementet vil i samarbeid med Olje-
og energidepartementet vurdere om tiltak for å styrke
forsyningssikkerheten kan være et godt kompense-
rende tiltak for næringer som er berørt av endringene
i DA-ordningen. Finansdepartementet vil også vur-
dere om kompetansehevende tiltak kan være et for-
målstjenlig kompenserende tiltak. Regjeringen vil
legge fram vurderingen i revidert nasjonalbudsjett
2015.» 

2.2.3.1 KOMITEENS MERKNADER

K o m i t e e n  merker seg at oppfølgingen vil bli
omtalt i revidert nasjonalbudsjett 2015, og avventer
dette før anmodningsvedtaket kan utkvitteres. 

2.3 Helse- og omsorgsdepartementet
2.3.1 Vedtak nr. 503, 17. juni 2014

«Stortinget ber regjeringen legge fram en nasjo-
nal helse- og sykehusplan for Stortinget, der Stortin-
get kan behandle de overordnede prinsipper for
utvikling og struktur for sykehus og spesialisthelse-
tjenesten i planperioden.» 

Helse- og omsorgsdepartementet uttaler i brev
20. august 2014: 

«Regjeringen tar sikte på å legge fram en nasjo-
nal helse- og sykehusplan høsten 2015.» 

2.3.1.1 KOMITEENS MERKNADER

K o m i t e e n  merker seg at nasjonal helse- og
sykehusplan vil bli lagt fram høsten 2015, og avven-
ter dette før anmodningsvedtaket kan utkvitteres. 

2.3.2 Vedtak nr. 506, 17. juni 2014
«Stortinget ber regjeringen utrede en opptrapping

for førstelinjen innen psykiske helsetjenester med
fokus på kvalitet, forebygging og samhandling med
spesialisthelsetjenesten og med en særlig prioritering
av barn og unge.» 

Helse- og omsorgsdepartementet uttaler i brev
20. august 2014: 

«Primærhelsetjenesten utgjør førstelinjen. Regje-
ringen vil legge frem en melding om primærhelsetje-
nesten for Stortinget i 2015. I meldingen vil blant
annet forebygging, lavterskel helsetilbud, tjenester til
barn og unge, samhandling og kvalitet være tema.
Opptrapping av tjenestene vil bli fulgt opp i fremti-
dige budsjetter.» 

2.3.2.1 KOMITEENS MERKNADER

K o m i t e e n  merker seg at regjeringen vil legge
frem en melding om primærhelsetjenesten i 2015, og
at kvalitet, forebygging, samhandling og tjenester til
barn og unge vil være blant temaene i meldingen.
K o m i t e e n  avventer fremleggelse av meldingen før
anmodningsvedtaket kan utkvitteres. 

2.4 Justis- og beredskapsdepartementet
2.4.1 Vedtak nr. 385, 3. april 2014

«Stortinget ber regjeringen fremme forslag til
endringer i lov 20. mai 2005 nr. 28 om straff slik at
straffansvar for fullbyrdede overtredelser av §§ 275,
291, 299 og 302 ikke foreldes.» 

Justis- og beredskapsdepartementet uttaler i brev
22. september 2014: 

«Vedtaket vil bli fulgt opp i proposisjon om
ikrafttredelse av straffeloven 2005, der det er nød-
vendig å foreta justeringer på flere punkter for å
fange opp utviklingen siden 2005 og 2009, se også
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Prop. 96 L (2013–2014) Endringer i straffeloven
1902 (foreldelse og forvaring), punkt 2.3.» 

2.4.1.1 KOMITEENS MERKNADER

K o m i t e e n  merker seg at vedtaket vil bli fulgt
opp i proposisjon om ikrafttredelse av straffeloven
2005, og avventer fremleggelse av proposisjonen før
anmodningsvedtaket kan utkvitteres. 

2.4.2 Vedtak nr. 450, 10. juni 2014
«Stortinget ber regjeringen forelegge for Stortin-

get en redegjørelse for hvordan Norge kan bistå
naboland som Libanon og Jordan med å håndtere
flyktningstrømmen fra Syria, samt en vurdering av
hvor mange flere syriske flyktninger Norge kan ta
imot i 2014–2015.» 

Justis- og beredskapsdepartementet uttaler i brev
22. september 2014: 

«Utenriksdepartementet har det konstitusjonelle
ansvaret for å besvare spørsmålet om hvordan Norge
kan bistå naboland til land med store flyktninge-
strømmer. Det vises til Prop. 1 S (2014–2015) for
Utenriksdepartementet for omtale av denne delen av
anmodningsvedtaket. Prop. 1 S (2014–2015) for Jus-
tis- og beredskapsdepartementet vil inneholde en
beskrivelse av hvordan vedtaket om en vurdering av
hvor mange flere syriske flyktninger Norge kan ta i
mot i 2014–2015 vil bli fulgt opp.» 

2.4.2.1 KOMITEENS MERKNADER

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i d e r -
p a r t i e t ,  S o s i a l i s t i s k  V e n s t r e p a r t i  o g
M i l j ø p a r t i e t  D e  G r ø n n e  har merket seg at
kapasitet og ressurser hos kommunene, hvorvidt det
finnes tilgjengelige boliger og hvorvidt UNHCR har
kapasitet til å fremme saker, og videre at det må være
tilstrekkelig kapasitet til saksbehandling og gjen-
nomføring av intervjuer i Utlendingsdirektoratet,
Integrerings- og mangfoldsdirektoratet og politiet, er
alle faktorer som påvirker hva som er mulig. D i s s e
m e d l e m m e r  viser til at det ikke framgår en vurde-
ring av hvor mange flere syriske flyktninger Norge
faktisk kan ta imot i 2014–2015 med hensyn til de
faktorene som er nevnt, ut over et forslag til å videre-
føre antallet fra 2014. D i s s e  m e d l e m m e r  viser
til at det gjennom budsjettforliket ble vedtatt å øke
antallet flyktninger til Norge med 500. D i s s e
m e d l e m m e r  mener derfor vedtaket del 2 ikke kan
anses som fulgt opp.

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  H ø y r e ,
F r e m s k r i t t s p a r t i e t ,  K r i s t e l i g  F o l k e p a r t i
o g  V e n s t r e  viser til at det gjennom budsjettforli-
ket ble vedtatt å øke antallet flyktninger til Norge
med 500, og mener derfor at vedtaket er utkvittert. 

2.4.3 Vedtak nr. 489, 16. juni 2014
«Stortinget ber regjeringen fremme en proposi-

sjon til Stortinget om et nasjonalt forbud rettet mot de
organiserte formene for tigging, og mot tigging som
kan være knyttet til menneskehandel og annen krimi-
nalitet. Saken må fremmes slik at et eventuelt nasjo-
nalt forbud kan være iverksatt før sommeren 2015.» 

Justis- og beredskapsdepartementet uttaler i brev
22. september 2014: 

«Anmodningsvedtaket er besvart under vedtak
nr. 490.» 

Under omtalen av vedtak 490 uttaler Justis- og
beredskapsdepartementet: 

«Justis- og beredskapsdepartementet vil i sam-
svar med Stortingets vedtak nr. 489, høsten 2014
starte arbeidet med en proposisjon, med sikte på å
fremme forslag om et nasjonalt forbud mot tigging
for Stortinget høsten 2014.» 

2.4.3.1 KOMITEENS MERKNADER

K o m i t e e n  merker seg at departementet tar
sikte på å fremme en proposisjon høsten 2014 i tråd
med Stortingets forutsetninger. K o m i t e e n  kan
imidlertid ikke se at en slik proposisjon er fremmet,
og avventer dette før vedtaket utkvitteres. 

2.4.4 Vedtak nr. 588, 20. juni 2014
«Stortinget ber regjeringen sikre den nødvendige

fremdrift i konseptvalgutredningen av grensekon-
trollstasjon ved Storskog i Finnmark.» 

Justis- og beredskapsdepartementet uttaler i brev
22. september 2014: 

«Det tas sikte på at en konseptvalgutredning av
grensekontrollstasjon ved Storskog skal foreligge
våren 2015.» 

2.4.4.1 KOMITEENS MERKNADER

K o m i t e e n  merker seg at konseptvalgutrednin-
gen skal foreligge våren 2015, og avventer dette før
vedtaket utkvitteres. 

2.5 Klima- og miljødepartementet
2.5.1 Vedtak nr. 473, 12. juni 2014

«Stortinget ber regjeringen i forbindelse med
arbeidet med fremtidige klimamål, og i forbindelse
med vurdering av hensiktsmessigheten av en klima-
lov, vurdere nærmere hvordan kontroll og overvå-
king av måloppnåelse i klimapolitikken kan gjen-
nomføres.» 

Klima- og miljødepartementet uttaler i brev
20. august 2014: 
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«Regjeringen vil utrede hensiktsmessigheten av
klimalov, og det legges opp til en åpen innspillspro-
sess, som vil følges opp høsten 2014. Spørsmål knyt-
tet til kontroll og overvåking av måloppnåelse i
klimapolitikken vil være en viktig del av arbeidet.
Regjeringen vil komme tilbake til Stortinget på en
egnet måte.» 

2.5.1.1 KOMITEENS MERKNADER

K o m i t e e n  viser til at energi- og miljøkomiteen
i sitt brev til komiteen av 20. november 2014 har
uttalt at den anser at vedtaket følges opp, og viser til
at regjeringen vil komme tilbake til Stortinget på en
egnet måte.

K o m i t e e n  avventer sak fra regjeringen med
vurdering av hvordan kontroll og overvåking av
måloppnåelse i klimapolitikken kan gjennomføres,
før vedtaket kan utkvitteres. 

2.5.2 Vedtak nr. 549, 19. juni 2014
«Stortinget ber regjeringen snarest mulig legge

fram forslag til endring av lov om motorferdsel i
utmark og vassdrag som sikrer lokal forvaltning
innenfor tydelige, nasjonale retningslinjer inntatt i
loven.» 

Klima- og miljødepartementet uttaler i brev
20. august 2014: 

«Klima- og miljødepartementet sendte forslag til
endringer i regelverket om motorferdsel i utmark på
høring 10. juli 2014 med høringsfrist 19. september
2014. Regjeringen tar sikte på å fremme en proposi-
sjon med lovendringsforslag for Stortinget innen
utgangen av 2014.» 

2.5.2.1 KOMITEENS MERKNADER

K o m i t e e n  viser til at energi- og miljøkomiteen
i sitt brev til komiteen av 20. november 2014 uttaler
at den anser at vedtaket følges opp, og viser til at
regjeringen vil komme tilbake til Stortinget innen
utgangen av 2014. 

K o m i t e e n  viser til at den varslede proposisjo-
nen nå er lagt frem for Stortinget, jf. Prop. 35 L
(2014–2015) Endringer i lov om motorferdsel i
utmark og vassdrag mv. av 28. november 2014.
K o m i t e e n  anser dermed at vedtaket er tilfredsstil-
lende fulgt opp. 

2.6 Kommunal- og moderniserings-
departementet

2.6.1 Vedtak nr. 76, 4. desember 2013
«Stortinget ber regjeringen følge Husbankens

låneramme nøye for å vurdere om den er tilstrekke-
lig, og komme tilbake til Stortinget med forslag til en
eventuell økning av lånerammen i revidert nasjonal-
budsjett for 2014.» 

Kommunal- og moderniseringsdepartementet
uttaler i brev 25. august 2014: 

«Kommunal- og moderniseringsdepartementet
viser til Prop. 93 S (2013–2014) Tilleggsbevilgnin-
ger og omprioriteringer i statsbudsjettet for 2014, s
39, hvor det redegjøres for regjeringens vurdering av
saken. For regjeringen er det en grunnleggende forut-
setning at hovedtyngden av boligfinansieringen skal
skje gjennom det ordinære private kredittmarkedet,
og at lån fra Husbanken målrettes mot prioriterte po-
litiske formål. Kommunal- og moderniseringsdepar-
tementet har gitt regler for prioritering av låneram-
men. Startlån, lån til private barnehager og grunnlån
til prioriterte formål, bl.a. utleieboliger til vanskelig-
stilte og utbedring av boliger for eldre og funksjons-
hemmede, skal prioriteres høyest. Sammen med dis-
se prioriteringsreglene vil tiltak Husbanken har
iverksatt, bl.a. innføring av eksplisitte arealkrav,
samt endring av departementets forskrift slik at start-
lånet målrettes mot personer med langvarige bolig-
og finansieringsproblemer, føre til en mer målrettet
bruk av lånerammen. Regjeringens vurdering er der-
for at Husbankens låneramme er tilstrekkelig for å gi
lån til de prioriterte formålene.

Ved behandlingen i Stortinget ble regjeringens
tilbakemelding på anmodningsvedtak nr. 76 tatt til
orientering, jf. Innst. 260 S (2013–2014) s 73.» 

2.6.1.1 KOMITEENS MERKNADER

K o m i t e e n s  f l e r t a l l ,  m e d l e m m e n e  f r a
A r b e i d e r p a r t i e t ,  S e n t e r p a r t i e t ,  S o s i a -
l i s t i s k  V e n s t r e p a r t i  o g  M i l j ø p a r t i e t  D e
G r ø n n e , konstaterer at det var et avvik mellom
Husbankens låneramme og innkomne søknader.
F l e r t a l l e t  mener derfor at vedtaket ikke er tilstrek-
kelig fulgt opp. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  H ø y r e ,
F r e m s k r i t t s p a r t i e t ,  K r i s t e l i g  F o l k e p a r t i
o g  V e n s t r e  viser til Stortingets vedtak angående
statsbudsjettet som ga Husbanken en låneramme på
20 mrd. kroner, og til at Stortinget ved behandlingen
av revidert nasjonalbudsjett for 2014 tok redegjørel-
sen fra regjeringen om Husbanken til etterretning. 

2.6.2 Vedtak nr. 453, 10. juni 2014
«Stortinget ber regjeringen fremme forslag til til-

tak som sikrer at ny statlig virksomhet som hovedre-
gel legges utenfor Oslo og bygger opp under livskraf-
tige regioner.» 

Kommunal- og moderniseringsdepartementet
uttaler i brev 25. august 2014: 

«Kommunal- og moderniseringsdepartementet
vil redegjøre for oppfølgingen av vedtaket i Prop. 1 S
(2014–2015) – Kommunal- og moderniseringsdepar-
tementet.» 
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2.6.2.1 KOMITEENS MERKNADER

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i d e r -
p a r t i e t ,  S e n t e r p a r t i e t  o g  S o s i a l i s t i s k
V e n s t r e p a r t i  kan ikke se at det er fremmet forslag
om tiltak som sikrer at ny statlig virksomhet som
hovedregel legges utenfor Oslo, og anser dermed at
vedtaket ikke er fulgt opp. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  H ø y r e  o g
F r e m s k r i t t s p a r t i e t  vil legge til grunn at statlig
lokalisering må skje ut fra økonomisk rasjonelle kri-
terier hvori inngår tilgang på kompetent arbeidskraft
og hvor brukerne av tjenestene befinner seg.

D i s s e  m e d l e m m e r  viser for øvrig til at Kom-
munal- og moderniseringsdepartementet foreslår å
etablere et statlig valgdirektorat i Tønsberg. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  K r i s t e l i g
F o l k e p a r t i  o g  V e n s t r e  har merket seg at
departementet i budsjettproposisjonen fra Kommu-
nal- og moderniseringsdepartementet uttaler om ved-
taket at departementet nå gjennomgår retningslinjene
for lokalisering av statlige arbeidsplasser og statlig
tjenesteproduksjon, og at de nye retningslinjene vil
utgjøre grunnlaget for oppfølging av Stortingets ved-
tak. D i s s e  m e d l e m m e r  avventer de nye retnings-
linjene før anmodningsvedtaket kan utkvitteres. 

2.6.3 Vedtak nr. 454, 10. juni 2014
«Stortinget ber regjeringa utarbeide ein strategi

for lokalisering av statlege arbeidsplassar som gjer at
ein kan redusere presset i Oslo-regionen og styrke
fagmiljø og kompetanse i heile landet.» 

Kommunal- og moderniseringsdepartementet
uttaler i brev 25. august 2014: 

«Kommunal- og moderniseringsdepartementet
vil redegjere for oppfølginga av vedtaket i Prop. 1 S
(2014–2015) – Kommunal- og moderniseringsdepar-
tementet.» 

I Prop. 1 S (2014–2015) skriver Kommunal- og
moderniseringsdepartementet følgende om oppføl-
gingen av vedtaket:

«Departementet viser til at den statlige lokalise-
ringspolitikken kommer til uttrykk gjennom Ret-
ningslinjer for lokalisering av statlege arbeidsplassar
og statleg tenesteproduksjon. Retningslinjene gjen-
nomgås nå. Formålet er å sikre tilstrekkelige vurde-
ringer av lokaliseringsspørsmålet i ulike endrings-
prosesser, sikre forutsigbarhet og likebehandling,
samt tydeliggjøre kriterier for valg av lokaliteter og
prosedyrer for oppfølging av retningslinjene og loka-
liseringsbeslutninger. De nye retningslinjene skal
sikre en god oversikt over sumvirkninger av ulike
endringsprosesser og bidra til at moderniseringsar-
beidet i statlig sektor ivaretar Regjeringens mål om å
sikre vekstkraftige regioner i hele landet. Et konkret

eksempel er at arbeidet med gjennomføringen av
valg i Norge vil bli foreslått flyttet ut av Kommunal-
og moderniseringsdepartementet til et statlig valgdi-
rektorat i Tønsberg. De reviderte retningslinjene og
implementeringen av dem vil utgjøre grunnlaget for
oppfølgingen av Stortingets vedtak.» 

2.6.3.1 KOMITEENS MERKNADER

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i d e r -
p a r t i e t ,  S e n t e r p a r t i e t  o g  S o s i a l i s t i s k
V e n s t r e p a r t i  kan ikke se at det er utarbeidet en
strategi for lokalisering av statlige arbeidsplasser, og
mener således at vedtaket ikke er fulgt opp. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  H ø y r e ,
F r e m s k r i t t s p a r t i e t ,  K r i s t e l i g  F o l k e p a r t i
o g  V e n s t r e  avventer resultatet av retningslinjene
fra Kommunal- og moderniseringsdepartementet. 

2.6.4 Vedtak nr. 521, 18. juni 2014
«Stortinget ber regjeringen gjennom de årlige

budsjettforslagene foreslå en vekst i kommunenes
inntekter som setter kommunene reelt i stand til å
bygge ut og styrke kvaliteten på skole og andre vel-
ferdstjenester, og i tillegg fullt ut dekke demografi-
og pensjonskostnader.» 

Kommunal- og moderniseringsdepartementet
uttaler i brev 25. august 2014: 

«Kommunal- og moderniseringsdepartementet
vil redegjøre for oppfølgingen av vedtaket i Prop. 1 S
(2014–2015) – Kommunal- og moderniseringsdepar-
tementet.» 

I Prop. 1 S (2014–2015) skriver Kommunal- og
moderniseringsdepartementet følgende om oppføl-
gingen av vedtaket: 

«Regjeringen vil følge opp Stortingets vedtak i
de årlige budsjettproposisjonene. Regjeringen under-
streker samtidig at kommuner og fylkeskommuner er
rammestyrt og har et selvstendig ansvar for pensjon
som en del av lønns- og avtalevilkårene i kommune-
sektoren. Kommuneopplegget må ses over tid og inn-
passes innenfor et samlet økonomisk opplegg tilpas-
set den økonomiske situasjonen. For 2015 innebærer
Regjeringens forslag en høyere vekst i kommunesek-
torens frie inntekter enn det som er nødvendig for å
dekke anslåtte demografi- og pensjonskostnader.
Dette gir kommunene mulighet for å videreutvikle
sitt velferdstilbud. Det er i tillegg rom for en mer
effektiv ressursbruk i sektoren. Dersom kommune-
sektoren klarer å ta ut effektiviseringspotensialet i
sektoren, vil tjenestetilbudet kunne styrkes ut over
det som følger av inntektsveksten.» 

2.6.4.1 KOMITEENS MERKNADER

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i d e r -
p a r t i e t ,  S e n t e r p a r t i e t  o g  S o s i a l i s t i s k
V e n s t r e p a r t i  viser til regjeringens budsjettforslag
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og mener det ikke er foreslått en vekst i kommunenes
inntekter som setter dem reelt i stand til å bygge ut og
styrke kvaliteten på skole og andre velferdstjenester.
D i s s e  m e d l e m m e r  mener dermed at anmod-
ningsvedtaket ikke er tilstrekkelig fulgt opp. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  H ø y r e  o g
F r e m s k r i t t s p a r t i e t  viser til merknadene fra
medlemmene i komiteen fra Arbeiderpartiet som
hevder regjeringens budsjettforslag ikke har «fore-
slått en vekst i kommunenes inntekter som setter dem
reelt i stand til å bygge ut og styrke kvaliteten på
skole og andre velferdstjenester». D i s s e  m e d -
l e m m e r  mener for det første at utsagnet ikke er inn-
holdsmessig korrekt, men at anmodningsvedtaket
uansett må anses endelig utkvittert gjennom det fak-
tum at Stortinget ved behandlingen av statsbudsjettet
for 2015 har vedtatt den rammen for kommunesekto-
ren som Stortinget selv har funnet passende. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  K r i s t e l i g
F o l k e p a r t i  o g  V e n s t r e  viser til at regjeringen i
budsjettforslaget for 2015 følger opp de løfter som
ble gitt i kommuneproposisjonen for 2015 og at Stor-
tinget nå har vedtatt budsjettrammene for kommune-
sektoren i 2015. 

2.6.5 Vedtak nr. 524, 18. juni 2014
«Stortinget ber regjeringen gjennomgå oppga-

vene til fylkeskommunene/et regionalt nivå parallelt
med arbeidet med å gi flere oppgaver til kommunene.
Dette kan gjøres med utgangspunkt i en sammenstil-
ling fra tidligere utredninger. Stortinget imøteser en
melding til Stortinget om dette våren 2015.» 

Kommunal- og moderniseringsdepartementet
uttaler i brev 25. august 2014: 

«Regjeringen har startet arbeidet med en kom-
munereform, jf. omtale i Kommuneproposisjonen
2015 (Prop. 95 S (2013–2014). Det ene elementet i
reformen gjelder overføring av nye oppgaver til mer
robuste kommuner. Regjeringen tar sikte på å
fremme en melding til Stortinget om dette i vårsesjo-
nen 2015. I den meldingen vil det også bli tatt inn en
sammenstilling av tidligere utredninger om regional
inndeling og oppgaver til regionalt folkevalgt nivå.
Meldingen vil også inneholde en tidsplan for det
videre arbeidet med oppfølging av Stortingets
anmodningsvedtak av 18. juni 2014.» 

2.6.5.1 KOMITEENS MERKNADER

K o m i t e e n  merker seg at det vil bli fremmet en
stortingsmelding våren 2015, og avventer dette før
vedtaket utkvitteres. 

2.7 Landbruks- og matdepartementet
2.7.1 Vedtak nr. 34, 26. november 2013

«Stortinget ber regjeringen utrede behovet for en
ordning med kornlager.» 

Landbruks- og matdepartementet uttaler i brev
20. august 2014: 

«Landbruks- og matdepartementet vil redegjøre
for oppfølgingen av vedtaket i Prop. 1 S (2014–
2015).» 

2.7.1.1 KOMITEENS MERKNADER

K o m i t e e n  viser til at næringskomiteen har
uttalt følgende om oppfølgingen av vedtaket: 

«Komiteen viser til vedtak nr. 34, 26. november
2013 ‘Stortinget ber regjeringen utrede behovet for
en ordning med kornlager’.

Komiteen har registrert at Landbruks- og matde-
partementet har redegjort for oppfølgingen av vedta-
ket i Prop. 1 S (2014–2015). Regjeringen mener ikke
det er grunnlag for en ordning med kornlager.

Komiteens flertall, medlemmene fra Arbeider-
partiet, Kristelig Folkeparti, Senterpartiet og Venstre
har merket seg at NILF, den 11. juni 2014, leverte
rapporten Notat 2014-12 ‘Marked fra regulering:
Vurdering av statlige lagringstiltak for sikker mat-
kornforsyning’ til Landbruks- og matdepartementet.
Flertallet har merket seg at rapporten ikke er en sår-
barhetsanalyse, men en vurdering av behovet for stat-
lig lagring av matkorn. Flertallet mener det er behov
for en mer omfattende risiko- og sårbarhetsanalyse.

Komiteens medlemmer fra Høyre og Frem-
skrittspartiet slutter seg til regjeringens vurdering.» 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  S e n t e r -
p a r t i e t ,  S o s i a l i s t i s k  V e n s t r e p a r t i  o g
M i l j ø p a r t i e t  D e  G r ø n n e  slutter seg til fler-
tallsvurderingen fra næringskomiteen om at det er
behov for en mer omfattende risiko- og sårbarhetsa-
nalyse rundt kornlagre. 

2.7.2 Vedtak nr. 393, 8. april 2014 
«Stortinget ber regjeringen i egnet form fremme

forslag for Stortinget om jordvernstrategi.» 

Landbruks- og matdepartementet uttaler i brev
20. august 2014: 

«Arbeidet med jordvernstrategien er satt i gang.
Det tas sikte på at arbeidet vil bli sluttført innen
utgangen av 2015. Viktige tiltak og virkemidler som
er nevnt i innstillingen, vil bli vurdert i strategien.
Det er behov for å utrede nærmere noen av de mest
aktuelle tiltakene for å styrke jordvernet. Det vil der-
for bli gjennomført en utredning av tiltak som komi-
teen har pekt på. Den endelige rapporteringen til
Stortinget kan skje i budsjettproposisjonen (Prop.
1 S) høsten 2015 eller i proposisjonen for jordbruks-
oppgjøret våren 2016 (Prop. XXX S (2015–2016)
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Jordbruksoppgjøret 2016 – endringer i statsbudsjettet
2016 m.m.).» 

2.7.2.1 KOMITEENS MERKNADER

K o m i t e e n  avventer utkvittering av vedtaket,
og viser til at næringskomiteen har uttalt følgende om
oppfølgingen: 

«Komiteen viser til vedtak nr. 393, 8. april 2014
‘Stortinget ber regjeringen i egnet form fremme for-
slag for Stortinget om jordvernstrategi’.

Komiteen registrerer at det pågår et arbeid med
jordvernstrategi som vil bli lagt fram for Stortinget
på egnet måte innen utgangen av 2015.

Komiteen vil understreke at strategien må inne-
holde virkemidler som har effekt for å ta vare på mat-
jord. Komiteen ser frem til at Stortinget får seg fore-
lagt en jordvernstrategi i løpet av våren 2015.» 

2.8 Nærings- og fiskeridepartementet
2.8.1 Vedtak nr. 31, 26. november 2013

«Stortinget ber regjeringen utrede etablering og
drift av norsk regelråd med sikte på oppstart og nød-
vendige bevilgninger i forbindelse med statsbudsjet-
tet for 2015.» 

Nærings- og fiskeridepartementet uttaler i brev
5. september 2014: 

«Prop. 1 S (2014–2015) for Nærings- og fiskeri-
departementet gir en redegjørelse for hvordan
anmodningsvedtaket vil bli fulgt opp.» 

2.8.1.1 KOMITEENS MERKNADER

K o m i t e e n  viser til at næringskomiteen har
uttalt følgende om oppfølgingen av vedtaket, og
anser vedtaket for fulgt opp: 

«Komiteen viser til vedtak nr. 31, 26. november
2013 ‘Stortinget ber regjeringen utrede etablering og
drift av norsk regelråd med sikte på oppstart og nød-
vendige bevilgninger i forbindelse med statsbudsjet-
tet for 2015’.

Komiteen har merket seg at forslaget er fulgt opp
i forslag til statsbudsjett for 2015.» 

2.8.2 Vedtak nr. 32, 26. november 2013
«Stortinget ber regjeringen vurdere en egen

såkornfondordning for TTO/inkubatorer i forbin-
delse med statsbudsjettet for 2015.» 

Nærings- og fiskeridepartementet uttaler i brev
5. september 2014: 

«Prop. 1 S (2014–2015) for Nærings- og fiskeri-
departementet gir en redegjørelse for hvordan
anmodningsvedtaket vil bli fulgt opp.» 

2.8.2.1 KOMITEENS MERKNADER

K o m i t e e n  viser til at næringskomiteen har
uttalt følgende om oppfølgingen av vedtaket, og
anser vedtaket for fulgt opp: 

«Komiteen viset til vedtak nr. 32, 26. november
2013 ‘Stortinget ber regjeringen vurdere en egen så-
kornfond-ordning for TTO/inkubatorer i forbindelse
med statsbudsjettet for 2015’.

Komiteen har merket seg at vedtaket er vurdert i
forslag til statsbudsjett for 2015.

Komiteens flertall, alle unntatt medlemmene fra
Høyre og Fremskrittspartiet, har merket seg at regje-
ringen går mot å innføre en slik såkornfondordning.» 

2.8.3 Vedtak nr. 475, 13. juni 2014
«Stortinget ber regjeringen fremme et forslag

som påbyr bruk av flytevest i fritidsbåter der det er
barn i båten.» 

Nærings- og fiskeridepartementet uttaler i brev
5. september 2014: 

«Se felles omtale av anmodningsvedtak nr. 475,
476 og 606 under sistnevnte vedtak.» 

2.8.4 Vedtak nr. 476, 13. juni 2014
«Stortinget ber regjeringen fremme en sak med

tiltak for å styrke sikkerheten i sjø/elv/vann, herunder
sterkere tiltak mot promillekjøring og fart til sjøs.
Stortinget ber regjeringen vurdere innføring av 0,2
som promillegrense for fritidsbåter under 15 meter,
samt egne obligatoriske kurs for skippere av raske
båter.» 

Nærings- og fiskeridepartementet uttaler i brev
5. september 2014: 

«Se felles omtale av anmodningsvedtak nr. 475,
476 og 606 under sistnevnte vedtak.» 

2.8.5 Vedtak nr. 606, 20. juni 2014
«Stortinget ber regjeringen legge frem en sak i

løpet av 2014 om bedret sikkerhet på sjøen, herunder
en vurdering av påbud om bruk av flyteutstyr og
hvordan dette kan gjennomføres.» 

Nærings- og fiskeridepartementet uttaler i brev
5. september 2014: 

«Nærings- og fiskeridepartementet følger opp
Stortingets vedtak i samarbeid med Samferdselsde-
partementet og Justis- og beredskapsdepartementet.
Spørsmål knyttet til nasjonale fartsgrenser til sjøs
hører inn under Samferdselsdepartementets ansvars-
område. Spørsmål knyttet til promillegrense til sjøs
hører inn under Justis- og beredskapsdepartementets
ansvarsområde, mens krav til flyteutstyr og sertifika-
ter hører inn under Nærings- og fiskeridepartemen-
tets ansvarsområde. Departementet vil legge frem en
lovproposisjon om endringer i lov om fritids- og
småbåter av 26. juni 1998 nr. 47 i løpet av 2014. I
lovproposisjonen vil det være naturlig at også spørs-
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mål om nasjonale fartsgrenser, promille, høyhastig-
hetssertifikat og eventuelle andre tiltak for å bedre
sikkerheten, herunder holdningsskapende arbeid,
omtales.» 

2.8.5.1 KOMITEENS MERKNADER

K o m i t e e n  viser til næringskomiteens uttalelse
om oppfølgingen av vedtak 475, 476 og 606 neden-
for, og anser at vedtakene ikke kan utkvitteres: 

«Komiteen viser til vedtak nr. 475, 13. juni 2014
‘Stortinget ber regjeringen fremme et forslag som på-
byr bruk av flytevest i fritidsbåter der det er barn i bå-
ten’, vedtak nr. 476, 13. juni 2014 ‘Stortinget ber re-
gjeringen fremme en sak med tiltak for å styrke sik-
kerheten i sjø/elv/ vann, herunder sterkere tiltak mot
promillekjøring og fart til sjøs. Stortinget ber regje-
ringen vurdere innføring av 0,2 som promillegrense
for fritidsbåter under 15 meter, samt egne obligato-
riske kurs for skippere av raske båter’ og vedtak nr.
606, 20. juni 2014 ‘Stortinget ber regjeringen legge
frem en sak i løpet av 2014 om bedret sikkerhet på
sjøen, herunder en vurdering av påbud om bruk av
flyteutstyr og hvordan dette kan gjennomføres’.

Komiteen har merket seg at regjeringen vil legge
frem en lovproposisjon om endringer i lov om fritids-
og småbåter av 26. juni 1998 nr. 47 i løpet av 2014.
Komiteen har merket seg at regjeringen mener det er
naturlig å omtale spørsmålet om nasjonale fartsgren-
ser, promille, høyhastighetssertifikat og eventuelle
andre tiltak for å bedre sikkerheten, herunder hold-
ningsskapende arbeid.

Komiteens flertall, alle unntatt medlemmene fra
Høyre og Fremskrittspartiet, forutsetter at regjerin-
gen i den varslede saken legger frem konkrete forslag
til hvordan et påbud om flyteutstyr kan tas inn i loven
slik at det kan gjøres gjeldende for båtsesongen 2015.

Komiteens medlemmer fra Høyre og Frem-
skrittspartiet viser til at regjeringen vil følge opp sa-
ken som forutsatt av Stortinget og at en sak vil bli
fremmet i løpet av 2014.» 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  H ø y r e  o g
F r e m s k r i t t s p a r t i e t  viser til at regjeringen vil
følge opp saken som forutsatt av Stortinget og at en
sak vil bli fremmet i 2014/2015. 

2.8.6 Vedtak nr. 496, 16. juni 2014
«Stortinget ber regjeringen etablere en offentlig

løsning med informasjon om eiere av aksjeselskaper
som sikrer større åpenhet, med etablering i løpet av
2015.» 

Nærings- og fiskeridepartementet uttaler i brev
5. september 2014: 

«Nærings- og fiskeridepartementet har startet
arbeidet med å etablere en offentlig løsning med
informasjon om eiere av aksjeselskaper som sikrer
større åpenhet. Arbeidet skjer i samråd med Finans-
departementet. Nærings- og fiskeridepartementet ga
4. juli 2014 Brønnøysundregistrene i oppdrag å utar-
beide en rapport med begrunnet forslag til konsep-
tvalg for en løsning som sikrer større åpenhet om
eiere av aksjeselskaper, for eksempel i tilknytning til

Foretaksregisteret, som gjør det mulig å opprette og
oppdatere opplysninger om aksjeeiere (aksjeeier-
boken) elektronisk. Rapporten skal oversendes til
Nærings- og fiskeridepartementet innen 1. november
2014 og skal danne grunnlaget for en beslutning om
hvordan en slik løsning bør innrettes. Stortinget vil
bli orientert om videre oppfølging av anmodnings-
vedtaket på egnet måte.» 

2.8.6.1 KOMITEENS MERKNADER

K o m i t e e n  viser til at næringskomiteen har
uttalt følgende om oppfølgingen av vedtaket, og
avventer tiltak før vedtaket kan utkvitteres: 

«Komiteen viser til vedtak nr. 496, 16. juni 2014
‘Stortinget ber regjeringen etablere en offentlig løs-
ning med informasjon om eiere av aksjeselskaper
som sikrer større åpenhet, med etablering i løpet av
2015’.

Komiteen har merket seg at det pågår et arbeid og
imøteser at tiltaket etableres i løpet av 2015.» 

2.8.7 Vedtak nr. 551, 19. juni 2014
«Stortinget ber regjeringen foreta en gjennom-

gang av enkeltpersonforetaks rammevilkår som skat-
temessige betingelser, sosiale rettigheter, forenk-
lingstiltak, tilgang på kapital og det offentlige
virkemiddelapparatets innretning og innsats, med
sikte på å senere fremme konkrete forslag til for-
bedringer.» 

Nærings- og fiskeridepartementet uttaler i brev
5. september 2014: 

«Nærings- og fiskeridepartementet har startet
arbeidet med en gjennomgang av enkeltpersonfore-
taks rammevilkår. Stortinget vil bli orientert om opp-
følgingen av anmodningsvedtaket på egnet måte.» 

2.8.7.1 KOMITEENS MERKNADER

K o m i t e e n  viser til at næringskomiteen har
uttalt følgende om oppfølgingen av vedtaket, og
avventer forslag før vedtaket kan utkvitteres: 

«Komiteen viser til vedtak nr. 551, 19. juni 2014
‘Stortinget ber regjeringen foreta en gjennomgang av
enkeltpersonforetaks rammevilkår som skattemessi-
ge betingelser, sosiale rettigheter, forenklingstiltak,
tilgang på kapital og det offentlige virkemiddelappa-
ratets innretning og innsats, med sikte på å senere
fremme konkrete forslag til forbedringer’.

Komiteen har merket seg at regjeringen har star-
tet en gjennomgang og imøteser konkrete forslag så
raskt som mulig.» 

2.8.8 Vedtak nr. 552, 19. juni 2014
«Stortinget ber regjeringen vurdere om det bør

utvikles et regelverk som etablerer småbedriften som
en egen juridisk enhet, og i tilfelle hvordan det kan
gjøres. I tillegg bes det om at rammebetingelser som
er spesielt tilpasset små bedrifter, defineres. Stortin-
get ber om at det i vurderingen særlig tas hensyn til
de små bedriftenes behov for enkle regler som ikke
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medfører unødvendige administrative byrder, og til
likebehandling når det gjelder sosiale rettigheter,
skatter og avgifter.» 

Nærings- og fiskeridepartementet uttaler i brev
5. september 2014: 

«Nærings- og fiskeridepartementet har startet
arbeidet med en vurdering av om det bør utvikles et
regelverk som etablerer småbedriften som en egen
juridisk enhet. Stortinget vil bli orientert om oppføl-
gingen av anmodningsvedtaket på egnet måte.» 

2.8.8.1 KOMITEENS MERKNADER

K o m i t e e n  viser til næringskomiteens uttalelse
nedenfor, og anser at vedtaket er tilfredsstillende
fulgt opp:

«Komiteen viser til vedtak nr. 552, 19. juni 2014
‘Stortinget ber regjeringen vurdere om det bør utvik-
les et regelverk som etablerer småbedriften som en
egen juridisk enhet, og i tilfelle hvordan det kan gjø-
res. I tillegg bes det om at rammebetingelser som er
spesielt tilpasset små bedrifter, defineres. Stortinget
ber om at det i vurderingen særlig tas hensyn til de
små bedriftenes behov for enkle regler som ikke
medfører unødvendige administrative byrder, og til
likebehandling når det gjelder sosiale rettigheter,
skatter og avgifter.’

Komiteen har merket seg at regjeringen har star-
tet arbeidet. Komiteen understreker at enklere regel-
verk for småbedrifter er et viktig næringspolitisk
grep og vil understreke viktigheten av at arbeidet
raskt gir konkrete resultater.» 

2.9 Olje- og energidepartementet
2.9.1 Vedtak nr. 469, 12. juni 2014

«Stortinget ber regjeringen i plan for utbygging
og drift for Johan Sverdrup stille krav om etablering
av en områdeløsning som omfatter Gina Krog,
Edvard Grieg, Ivar Aasen og Johan Sverdrup, hvor
hele områdets kraftbehov dekkes med kraft fra land,
med en tidsplan for gjennomføring.» 

Olje- og energidepartementet uttaler i brev
8. september 2014: 

«Olje- og energidepartementet vil følge opp ved-
taket i forbindelse med behandling av Plan for utbyg-
ging og drift (PUD) av Johan Sverdrup. En proposi-
sjon til Stortinget om utbyggingen planlegges lagt
frem for Stortinget i vårsesjonen 2015.» 

2.9.1.1 KOMITEENS MERKNADER

K o m i t e e n  viser til at energi- og miljøkomiteen
i sitt brev til komiteen av 20. november 2014 uttaler
at vedtaket følges opp og at en proposisjon om utbyg-
gingen vil bli lagt frem for Stortinget i vårsesjonen
2015.

K o m i t e e n  avventer dermed fremleggelse av
proposisjon våren 2015 før vedtaket kan utkvitteres. 

2.9.2 Vedtak nr. 470, 12. juni 2014
«Stortinget ber regjeringen i plan for utbygging

og drift for Johan Sverdrup stille krav om at kabelfor-
bindelse mellom de ulike installasjonene på Utsira-
høyden etableres i forbindelse med oppstartsfasen av
Johan Sverdrup.» 

Olje- og energidepartementet uttaler i brev
8. september 2014: 

«Olje- og energidepartementet vil følge opp ved-
taket i forbindelse med behandling av Plan for utbyg-
ging og drift (PUD) av Johan Sverdrup. En proposi-
sjon til Stortinget om utbyggingen planlegges lagt
frem for Stortinget i vårsesjonen 2015.» 

2.9.2.1 KOMITEENS MERKNADER

K o m i t e e n  viser til at energi- og miljøkomiteen
i sitt brev til komiteen av 20. november 2014 uttaler
at vedtaket følges opp og at en proposisjon om utbyg-
gingen vil bli lagt frem for Stortinget i vårsesjonen
2015.

K o m i t e e n  avventer dermed fremleggelse av
proposisjon våren 2015 før vedtaket kan utkvitteres. 

2.9.3 Vedtak nr. 471, 12. juni 2014
«Stortinget ber regjeringen legge flertallets

merknader i denne innstillingen til grunn for det
videre arbeidet med utviklingen av petroleumsaktivi-
tet på den sørlige Utsirahøyden.» 

Olje- og energidepartementet uttaler i brev
8. september 2014: 

«Olje- og energidepartementet vil følge opp ved-
taket i forbindelse med videre arbeid med utviklingen
av petroleumsaktivitet på den sørlige Utsirahøyden,
herunder i forbindelse med behandling av Plan for
utbygging og drift (PUD) av Johan Sverdrup.» 

2.9.3.1 KOMITEENS MERKNADER

K o m i t e e n  viser til at energi- og miljøkomiteen
i sitt brev til komiteen av 20. november 2014 uttaler
at vedtaket følges opp i forbindelse med behandlin-
gen av PUD av Johan Sverdrup.

K o m i t e e n  anser på dette grunnlaget at vedta-
ket er tilfredsstillende fulgt opp. 

2.10 Samferdselsdepartementet
2.10.1 Vedtak nr. 101, 5. desember 2013

«Stortinget ber regjeringen legge frem en strategi
og finansieringsplan for ladestasjoner og infrastruk-
tur for elbil, hvor det blant annet kartlegges ansvars-
deling mellom offentlig og privat sektor.» 

Samferdselsdepartementet uttaler i brev
20. august 2014: 
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«Samferdselsdepartementet vil redegjøre for
oppfølgingen av vedtaket i Prop. 1 S (2014–2015).» 

Samferdselsdepartementet uttaler følgende i
Prop. 1 S (2014–2015): 

«Samferdselsdepartementet ba i tildelingsbrevet
for 2014 Transnova om å utarbeide et innspill til stra-
tegi og finansieringsplan. I oppdraget stod det bl.a.:

‘Finansieringsplanen bør inneholde opplegg
for betaling for lading og parkering på ladestasjo-
nene. Det bør etableres samarbeid med bil- og
energibransjen. Det bør legges opp til at den pri-
vate andelen gradvis økes slik at Transnova får
frigjort midler til andre satsinger.’
31. mars 2014 leverte Transnova et forslag til na-

sjonal strategi og finansieringsplan for infrastruktur
for elbiler. Forslaget har vært på offentlig høring.
Høringsuttalelsene er stort sett positive, og hørings-
instansene mener at det er et stort behov for en slik
strategi og finansieringsplan. Flere mener likevel at
det burde vært et høyere ambisjonsnivå. Videre peker
flere på at Nord-Troms og Finnmark burde være en
del av strategien. Det er få konkrete innspill knyttet
til tekniske løsninger og lokaliseringer av stasjoner.
Flere trekker fram at det er viktig med en standardi-
sert/felles betalingsløsning som ikke ekskluderer en-
kelte brukere.

Regjeringen har vedtatt å avvikle Transnova fra
2015 og overføre Transnovas oppgaver til Enova fra
samme tidspunkt. Transnovas oppgaver vil inngå i
Enovas ordinære virksomhet innenfor den eksiste-
rende styringsmodellen og finansieres gjennom
Energifondet. En finansiering gjennom Energifondet
vil legge bedre til rette for mer langsiktig og forutsig-
bar satsing enn dagens Transnova med årlige bevilg-
ninger over statsbudsjettet. Dette vil ha betydning for
utformingen av strategien.» På denne bakgrunn vil
regjeringen legge fram strategien etter at overfø-
ringsprosessen er fullført. 

2.10.1.1 KOMITEENS MERKNADER

K o m i t e e n  viser til omtale i budsjettproposisjo-
nen, og avventer fremleggelse av strategi før vedta-
ket kan utkvitteres. 

2.10.2 Vedtak nr. 400, 24. april 2014
«Stortinget ber regjeringen legge frem en nasjo-

nal plan for elektronisk kommunikasjon.» 

Samferdselsdepartementet uttaler i brev
19. september 2014: 

«Samferdselsdepartementet vil redegjøre for
oppfølgingen i Prop. 1 S (2014–2015).» 

Samferdselsdepartementet uttaler følgende i
Prop. 1 S (2014–2015): 

«Samferdselsdepartementet utarbeider en nasjo-
nal plan for elektronisk kommunikasjon som berører
ulike problemstillinger. Regjeringen vil på egnet
måte komme tilbake til Stortinget med innholdet i en

slik plan. Regjeringen har som ambisjon at dette kan
legges fram før utgangen av 2015.» 

2.10.2.1 KOMITEENS MERKNADER

K o m i t e e n  viser til omtale i budsjettproposisjo-
nen, og merker seg at det er regjeringens ambisjon å
legge frem en nasjonal plan før utgangen av 2015, og
avventer dette før vedtaket kan utkvitteres. 

2.10.3 Vedtak nr. 513, 17. juni 2014
«Stortinget ber regjeringa fremje ein strategi for

bruk av offentleg-privat samarbeid i utbygging av
infrastrukturtiltak, og orientere Stortinget om denne
på eigna måte.» 

Samferdselsdepartementet uttaler i brev
20. august 2014: 

«Samferdselsdepartementet vil gjere greie for
oppfølginga av vedtaket i Prop. 1 S (2014–2015).» 

Samferdselsdepartementet uttaler følgende i
Prop. 1 S (2014–2015): 

«Regjeringa arbeider med ein strategi for bruk av
offentleg–privat samarbeid i utbygging av infrastruk-
turtiltak for framtidige OPS-prosjekt, og vil komme
tilbake til Stortinget på eigna måte.» 

2.10.3.1 KOMITEENS MERKNADER

K o m i t e e n  viser til at regjeringen vil komme
tilbake til Stortinget med strategi, og avventer dette
før vedtaket utkvitteres. 

3. Anmodningsvedtak i stortings-
sesjonen 2012–2013

3.1 Arbeids- og sosialdepartementet
3.1.1 Vedtak nr. 419, 19. mars 2013

«Regjeringen bes sikre at lovverket gir den
enkelte mulighet til informert samtykke slik at det
blir klart for den enkelte hvilken informasjon som
kan hentes inn dersom vedkommende søker om en
stønad fra det offentlige.» 

Arbeidsdepartementet uttaler i brev 22. august
2013: 

«Arbeidsdepartementet har igangsatt et arbeid
med å vurdere hvordan reglene i folketrygdloven om
Arbeids- og velferdsetatens kontrollvirksomhet best
kan speile de personvernhensyn som gjør seg gjel-
dende. I den forbindelse vil Stortingets vedtak nr. 419
følges opp. Stortinget vil bli orientert om oppfølgin-
gen på egnet måte.» 

Arbeids- og sosialdepartementet uttaler i brev
5. september 2014: 
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«Personopplysningslovens regler er en viktig del
av Arbeids- og velferdsetatens arbeidsgrunnlag og
framgår av etatens rundskriv. Anmodningsvedtaket
reiser spørsmål om å supplere bestemmelsene i folke-
trygdloven slik at personvernhensynet reflekteres på
en bedre måte enn i dag. Dette vil kunne omfatte
avklaring av de behandlende organenes kontrollvirk-
somhet, den enkeltes plikter som søker eller mottaker
av ytelser og behovet for bedre informasjon til den
enkelte. Departementet vurderer mulighetene for
slike suppleringer av loven med utgangspunkt i Data-
tilsynets merknader ved ulike anledninger og vil
vektlegge en god dialog med Datatilsynet. Stortinget
vil bli orientert om oppfølgingen på egnet måte.» 

3.1.1.1 KOMITEENS MERKNADER

K o m i t e e n  viser til at departementet uttaler at
Stortinget vil bli orientert om oppfølgingen på egnet
måte, og avventer dette før vedtaket kan utkvitteres. 

3.1.2 Vedtak nr. 420, 19. mars 2013
«Stortinget ber regjeringen i samarbeid med

arbeidslivets parter komme tilbake til Stortinget med
en vurdering av konsekvensene av en heving eller
fjerning av 70-årsgrensen i arbeidslivet i løpet av
våren 2014.» 

Arbeidsdepartementet uttaler i brev 22. august
2013: 

«Arbeidsdepartementet har iverksatt en utred-
ning av aldersgrensene i arbeidsmiljøloven. Utred-
ningen omfatter både lovens 70-årsregel og mulighe-
ten for lavere bedriftsfastsatte grenser. Sentrale
spørsmål i utredningsarbeidet er hvorvidt aldersgren-
sene i arbeidsmiljøloven bør fjernes, heves eller
endres på annen måte. Regjeringen vil komme til-
bake til Stortinget på egnet måte i løpet av våren
2014.» 

Arbeids- og sosialdepartementet uttaler i brev
5. september 2014: 

«Regjeringen viser til Arbeids- og sosialdeparte-
mentets høringsnotat 25. juni 2014 med forslag til
endringer i arbeidsmiljølovens regler om opphør av
arbeidsforhold grunnet alder og adgangen til å ha
lavere bedriftsinterne aldersgrenser. I høringsbrevet
omtales også forskning og annen kunnskap om sam-
menhengen mellom alder, aldersgrenser og delta-
kelse i arbeidslivet. Arbeidslivets parter og ulike
interesseorganisasjoner ble konsultert i en tidlig fase
av departementets utredningsarbeid, blant annet ved
en referansegruppe med departementet på embetsni-
vå. De fremmet sine innspill i et møte 3. mai 2013,
samt i etterfølgende skriftlige innspill. Høringsfor-
slagene var også tema i møtet mellom arbeids- og
sosialministeren og partene i Arbeidslivspensjonspo-
litisk Råd den 10. juni 2014. Høringsfristen var opp-
rinnelig 25. september, men er utvidet til 9. oktober
2014. Regjeringen tar deretter sikte på å legge fram
en lovproposisjon om saken.» 

3.1.2.1 KOMITEENS MERKNADER

K o m i t e e n  avventer proposisjon om saken før
vedtaket kan utkvitteres. 

3.2 Barne-, likestillings- og inkluderings-
departementet

3.2.1 Vedtak nr. 106, 5. desember 2012
«Stortinget ber regjeringen legge frem forslag om

en fremdriftsplan for å nå den vedtatte visjonen om et
universelt utformet samfunn frem mot 2025.» 

Barne-, likestillings- og inkluderingsdeparte-
mentet uttaler i brev 13. september 2013: 

«Utarbeiding av en framdriftsplan vil bli vurdert
i arbeidet med utvikling av ny handlingsplan for uni-
versell utforming, som etter planen vil bli lagt fram i
2014. Stortinget vil bli orientert om oppfølgingen av
vedtaket i Prop. 1 S (2014–2015).» 

Barne-, likestillings- og inkluderingsdeparte-
mentet uttaler i brev 17. september 2014: 

«Stortinget vil bli orientert om oppfølgingen av
vedtaket i Prop. 1 S (2014–2015).» 

Barne-, likestillings- og inkluderingsdeparte-
mentet uttaler følgende i Prop. 1 S (2014–2015):

«Regjeringa har sett igang eit arbeid for å utvikle
ein handlingsplan for universell utforming som skal
gjelde for perioden 2015–2019. Planen skal ha
houvdvekt på IKT og velferdsteknologi. Regjeringa
vil vurder korleis oppmodingsvedtaket eventuelt kan
bli følgd opp i denne samanhang.» 

3.2.1.1 KOMITEENS MERKNADER

K o m i t e e n  viser til at Barne-, likestillings- og
inkluderingsdepartementet i statsbudsjettet for 2015
uttaler at de i forbindelse med arbeidet med hand-
lingsplan for universell utforming, vil vurdere hvor-
dan anmodningsvedtaket «eventuelt» kan bli fulgt
opp i denne sammenhengen. I anmodningsvedtaket
bes regjeringen legge frem «forslag om en frem-
driftsplan» for å nå visjonen om et universelt utfor-
met samfunn frem mot 2025. K o m i t e e n  avventer
et slikt forslag til fremdriftsplan for dette arbeidet før
vedtaket kan utkvitteres. 

3.3 Helse- og omsorgsdepartementet
3.3.1 Vedtak nr. 412, 19. mars 2013

«Stortinget ber regjeringen utarbeide en legemid-
delmelding med en ny, helhetlig gjennomgang av
hele legemiddelpolitikken.» 

Helse- og omsorgsdepartementet uttaler i brev
10. september 2013: 
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«Regjeringen tar sikte på å legge fram en lege-
middelmelding våren 2015.» 

Helse- og omsorgsdepartementet uttaler i brev
20. august 2014: 

«Regjeringen tar sikte på å legge fram en lege-
middelmelding våren 2015.» 

3.3.1.1 KOMITEENS MERKNADER

K o m i t e e n  avventer fremleggelse av meldin-
gen før vedtaket utkvitteres. 

3.4 Justis- og beredskapsdepartementet
3.4.1 Vedtak nr. 83, 4. desember 2012

«Stortinget ber regjeringen synliggjøre hvilke
vurderinger som har blitt gjort med hensyn til vedta-
ket som ble fattet i Prop. 65 L (2011–2012) vedrøren-
de opprettelse av en offeromsorg.» 

Justis- og beredskapsdepartementet uttaler i brev
9. september 2013: 

«Justis- og beredskapsdepartementet vil redegjø-
re for oppfølgingen av vedtaket i Prop. 1 S (2013–
2014).» 

Justis- og beredskapsdepartementet uttaler i brev
22. september 2014: 

«Dette vedtaket må ses i sammenheng med Poli-
tisk plattform for en regjering utgått av Høyre og
Fremskrittspartiet. På side 17 i denne plattformen
står det at regjeringen vil ‘utrede etableringen av et
nasjonalt kompetansesenter for offer- og pårørende-
omsorg’. Justis- og beredskapsdepartementet arbei-
der med oppfølgingen av dette.» 

3.4.1.1 KOMITEENS MERKNADER

K o m i t e e n  viser til redegjørelse om at departe-
mentet arbeider med oppfølging av anmodningsved-
taket, og avventer mer konkret oppfølging før vedta-
ket kan utkvitteres. 

3.4.2 Vedtak nr. 417, 19. mars 2013
«Stortinget ber regjeringen fremme forslag om

endringer i regelverket som sikrer tiltak som reduse-
rer muligheten for å kunne opprette falsk identitet i
Norge.» 

Justis- og beredskapsdepartementet uttaler i brev
26. august 2013: 

«Justis- og beredskapsdepartementet vil omtale
oppfølgingen av anmodningsvedtaket i Prop. 1 S
(2013–2014).» 

Justis- og beredskapsdepartementet uttaler i brev
22. september 2014: 

«ID-forvaltningen er i dag fragmentert, med store
utfordringer for en rekke aktører på ulike samfunns-
områder. Regjeringen har derfor nedsatt et tverrde-
partementalt utvalg som foretar en helhetlig gjen-
nomgang av ID-problematikken. Regjeringen vil på
bakgrunn av utvalgets anbefalinger ha det nødvendi-
ge grunnlag for å avgjøre hvilke regelendringer og
andre tiltak som bør foreslås.

I samarbeidsavtalen mellom regjeringspartiene
og V og KrF er det for øvrig avtalt følgende for utlen-
dingsfeltet:

Det åpnes for adgang til økt registrering og bruk
av biometriske data.

Lagringstid for biometriske data forlenges til ti år
etter behandlet asylsøknad.

Justis- og beredskapsdepartementet arbeider vi-
dere med å utforme konkrete forslag til regelendrin-
ger og andre endringer for oppfølging av dette. I til-
legg arbeider Finansdepartementet med noen rele-
vante justeringer i Folkeregisterloven som oppføl-
ging av ovennevnte.» 

3.4.2.1 KOMITEENS MERKNADER

K o m i t e e n  avventer fremleggelse av forslag
om endringer i regelverket før vedtaket utkvitteres. 

3.4.3 Vedtak nr. 515, 6. juni 2013
«Stortinget ber regjeringen fremme nødvendige

lovforslag for å styrke Sivilombudsmannens rolle
overfor forvaltningen ved å tillate at Sivilombuds-
mannen opptrer som hjelpeintervenient ved søks-
mål.» 

Justis- og beredskapsdepartementet uttaler i brev
26. august 2013: 

«Justis- og beredskapsdepartementet vil sende på
høring et lovforslag om å tillate at Sivilombudsman-
nen opptrer som partshjelper ved søksmål. Et
høringsforslag vil fortrinnsvis bli behandlet sammen
med andre forslag til endringer i tvisteloven.» 

Justis- og beredskapsdepartementet uttaler i brev
22. september 2014: 

«Justis- og beredskapsdepartementet vil sende på
høring et lovforslag om å tillate at Sivilombudsman-
nen opptrer som partshjelper ved søksmål.» 

3.4.3.1 KOMITEENS MERKNADER

K o m i t e e n  merker seg at saken enda ikke er
sendt på høring, og kan således ikke utkvittere vedta-
ket. 

3.5 Kunnskapsdepartementet
3.5.1 Vedtak nr. 528, 10. juni 2013

«Stortinget ber regjeringen legge fram en stor-
tingsmelding om studiekvalitet i høyere utdanning.» 

Kunnskapsdepartementet uttaler i brev
22. august 2013: 
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«Kunnskapsdepartementet viser til omtale i Prop.
1 S (2013–2014).» 

Kunnskapsdepartementet uttaler i brev
2. september 2014: 

«Kunnskapsdepartementet har satt i gang flere
prosjekter og tiltak med mål om økt kvalitet i høyere
utdanning. Dette omfatter blant annet utvikling av
indikatorer for god kvalitet, en gjennomgang av
finansieringen av universitets- og høyskolesektoren
og arbeidet med en melding til Stortinget om struktu-
ren i sektoren. Departementet viser til omtale i Prop.
1 S (2014–2015). Kunnskapsdepartementet har også
gitt Forskningsrådet i oppdrag å få gjennomført en
forskningsbasert evaluering av kvaliteten i høyere
utdanning. Stortingets anmodning om å legge fram
en egen melding til Stortinget om studiekvalitet vil
vurderes i etterkant av at disse tiltakene er gjennom-
ført, da en slik melding ville måtte bygge på resulta-
tene av dette arbeidet.» 

3.5.1.1 KOMITEENS MERKNADER

K o m i t e e n  avventer fremleggelse av stortings-
melding før vedtaket kan utkvitteres. 

3.6 Utenriksdepartementet
3.6.1 Vedtak nr. 698, 21. juni 2013

«Stortinget ber regjeringen snarest legge fram en
sak om ratifikasjon av tilleggsprotokollen om indi-
vidklagerett til FNs barnekonvensjon.» 

Utenriksdepartementet uttaler i brev 21. august
2013: 

«Det vises til vedtak nr. 64, hvor Stortinget ber
regjeringen gjennomføre en utredning som synlig-
gjør fordeler og ulemper ved å ratifisere tilleggspro-
tokollen om individklageretten til FNs barnekonven-
sjon innen våren 2013. Utredningen forelå 3. juni
2013 og ble sendt på alminnelig høring 19. juni 2013,
med høringsfrist 19. september 2013.

Det vises videre til stemmeforklaringene som ble
fremmet av Kristelig Folkeparti, Arbeiderpartiet, So-
sialistisk Venstreparti og Senterpartiet under vedtak
nr. 698, som ber om at høringsrunden går sin gang før
regjeringen legger saken frem for Stortinget. I lys av
stemmeforklaringene vil Utenriksdepartementet føl-
ge opp vedtak nr. 698 når høringsrunden er avslut-
tet.» 

Utenriksdepartementet uttaler i brev 8. septem-
ber 2014: 

«I innstillingen fra kontroll- og konstitusjonsko-
miteen om anmodnings- og utredningsvedtak i stor-

tingssesjonen 2012–2013, merker komiteen seg (med
ref. til brev fra Utenriksdepartementet av 21. august
2013 om status i behandlingen av saken) at en utred-
ning av saken forelå i juni 2013 og at denne var sendt
på høring. ‘Komiteen avventer saken som skal legges
frem for Stortinget før anmodningsvedtaket kvitteres
ut.’

Siste merknad etter den omfattende høringsrun-
den kom inn i november 2013. Etter at departementet
hadde gjennomgått høringsmerknadene og var i gang
med å forberede svar på vegne av regjeringen, frem-
met Trine Skei Grande og Terje Breivik (V) den
9. april et representantforslag (Dokument 8:53 S
(2013–2014)) om at ‘Stortinget ber regjeringen sikre
at norske barn får lik tilgang til å få overprøvd brudd
på barnekonvensjonen gjennom å legge frem en sak
om tilslutning til tredje tilleggsprotokoll til FNs kon-
vensjon om barnets rettigheter (barnekonvensjo-
nen)’.

I forbindelse med utenriks- og forsvarskomiteens
behandling av dokument 8-forslaget, meddelte uten-
riksministeren 16. mai d.å., ved brev til komiteen, re-
gjeringens syn på spørsmålet om norsk tilslutning til
barnekonvensjonens tilleggsprotokoll om individuell
klagebehandling. Stortingets behandling av doku-
ment 8-forslaget er satt til 11. november d.å.» 

3.6.1.1 KOMITEENS MERKNADER

K o m i t e e n  viser til brev fra utenriks- og for-
svarskomiteen om oppfølgingen av vedtaket, der det
uttales følgende: 

«Den 9. april fremmet stortingsrepresentantene
Trine Skei Grande og Terje Breivik et representant-
forslag (Dokument 8:53 (2013–2014)) om at ‘Stor-
tinget ber regjeringen sikre at norske barn får lik ad-
gang til å få overprøvd brudd på barnekonvensjonen
gjennom å legge frem en sak om tilslutning til tredje
tilleggsprotokoll til FNs konvensjon om barnets ret-
tigheter (barnekonvensjonen)’. Utenriks- og for-
svarskomiteen viser til brev fra Utenriksdepartemen-
tet med uttalelse om saken 16. mai 2014, Innst. 24 S
(2014–2015) jf. Dokument 8:53 (2013–2014) og
vedtaket i saken som ble gjort i Stortinget
11. november 2014: ‘Stortinget ber regjeringen legge
fram sak om barnekonvensjonens tilleggsprotokoll
om individklagerett i løpet av 2015.’

Utenriks- og forsvarskomiteen avventer fremleg-
ging av saken før anmodningsvedtaket kan anses
fulgt opp på en tilfredsstillende måte.» 

K o m i t e e n  viser til dette og avventer utkvitte-
ring av vedtaket til regjeringen har lagt frem en sak, i
tråd med både anmodningsvedtaket av 21. juni 2013
og vedtaket ved behandling av representantforslag
om samme sak. K o m i t e e n  vil påpeke at det er
uheldig at oppfølgingen har tatt lang tid. 
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4. Komiteens tilråding
K o m i t e e n  har for øvrig ingen merknader, viser til meldingen og rår Stortinget til å gjøre slikt

v e d t a k :

Meld. St. 4 (2014–2015) – om anmodnings- og utredningsvedtak i stortingssesjonen 2013–2014 – vedleg-
ges protokollen. 

Oslo, i kontroll- og konstitusjonskomiteen, den 18. desember 2014

Martin Kolberg Gunvor Eldegard
leder ordfører


